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Vi må alle vere på vakt 
Ein pult står tom i klas-
serommet. Pulten der 
bestevenninna satt før 
sommarferien er tom, 
og ingen veit kvar ho er. 
Klassekameratane hugsar 
at ho hadde vore litt annleis 
før ferien enn ho bruka å 
vere. Verka meir stille, util-
pass. Alle snakka om at dei 
gleda seg til sommarferien, 
men ikkje ho. Ingen hadde 
visst kvifor. Korleis kunne 
klassa vite at venninna 
deira hadde blitt tvangsgifta 
i heimlandet, mens alle 
trudde ho bare skulle på 
ferie?
Arbeidet mot tvangsekteskap blir tatt 
på det høgaste alvor av den raudgrøne 
regjeringa. Det er lagt fram tre hand-
lingsplanar mot tvangsekteskap, der 
målet har vore å førebygge at ungdom 
blir trua eller utsett for dette, og gje 
hjelp og støtte til dei som ungdommane 
som blir tvangsgifta. Me har sytt for 
kompetanseheving på feltet, og fl eire 
regelendringar er gjennomført for å be-
kjempe tvangsekteskap.

Det førebyggande arbeidet i skulen er 
utruleg viktig. Å vere på vakt både som 
klassevenninne, som lærar eller nabo. 
Ein av dei mange tiltaka som er sat i 
gang for å førebygge dette er ordning 
med minoritetsrådgjevarar på dei vida-
regåande skulane. I 2009 behandla mi-
noritetsrådgjevarane 340 saker. Det har 
vore ei auke i talet på saker frå 2008, då 
det var 145 saker. Auka er eit teikn på at 
rådgjevartenesta på skulane er godt 
kjent og blir brukt av elevar og tilsette.

Barne,- likestillings og inkluderings-
departementet har ansvaret for å koor-
dinere arbeidet mot tvangsekteskap. 
Handlingsplanane blir fulgt nøye opp 
og i rapporten på framdrifta av arbeidet 
pr. mars 2010 kan ein lese at det ser ut 
til å vere ein samanheng mellom ek-
strem kontroll i heimen og kontrollen i 
det offentlege rom. Det står vidare at 
det er viktig at spørsmålet om ekstrem 
kontroll, tvangsekteskap, æresrelatert 

vald blir tatt opp på 
lågare skuletrinn, 
der foreldrekontak-
ten er meir institu-
sjonalisert. Enkelte 
minoritetsrådgje-
varar dekker der-
for også ungdomss-
kuletrinnet og 
andre har deltatt 
på informasjonsmøte i grunnskulen. 
Ein har som eit døme på dette gjennom-
ført tiltak i forhold til undervisning om 
seksualitet, der ein har ferdigstilt eit 
ressurshefte for lærarar i grunnopplæ-
ringa. Ei styrking av informasjon og 
kompetanse på dette feltet i skulen er 
avgjerande for å bekjempe tvangsekte-

skap. No som 
mange elevar er 
ute i ferie, håpar 
eg at skulane, 
med lærarar og 
tilsette har auga 
opne for dette.

T v a n g s e k t e -
skap er forbudt 
etter norsk lov, 

og er eit samfunnsproblem me alle må 
vere på vakt for. Heldigvis fi nns det 
fl eire gode tenester for dei som er redde 
for at dei sjølv eller andre kan vere ut-
sett for dette, og eg oppfordrar alle til å 
gjere seg kjent med både hjelpetelefon 
og kvar ein kan henvende seg. Barne, 
likestillings og inkluderingsdeparte-

mentet har oppretta sida www.tvangs-
ekteskap.no, ei side alle bør kjenne til.

La oss alle vere på vakt for tegn som 
kan tyde på at nokon kan vere utsett for 
dette. La oss sleppe av nokon opplever å 
bli tvangsgifta i sommar, og la oss slep-
pe av det står ein pult tom i klassrom-
met til hausten. Dette er eit vanskeleg 
felt, og om vi ikkje kan oppdage alle, 
kan vi oppdage fl eire. Tvangsekteskap 
må bekjempast, og vår regjering tar 
dette ansvaret. Så må alle andre også i 
samfunnet, som nabo, venn eller lærar 
også ta dette ansvaret for å informere 
og førebygge og ikkje minst melde i frå 
med mistanke om tvangsekteskap.

Lene Vågslid, stortingsrepresentant, Ap

PÅ FLUKT: «Mariaah» bor på hemmelig adresse og er på flukt fra familie på grunn av et tvangsekteskap. Foto: Nilas Johnsen, Dagsavisen

Leserbrev

Er det rett at all makt er samlet 
i omtrent det samme kvartalet, 
når det gjelder sikkerheten?

Regjeringskvartalet midt i Oslos sen-
trum består av Akersgata 40: Finans-
departementet, Akersgata 20: Justis- 
og politidepartementet, Akersgata 
44: Kunnskapsdepartementet, Akers-
gata 59: Samferdsels-, Kultur-, Land-
bruks-, Fornyings-, Kommunal- og 
Barne- og likestillingsdepartemen-
tet, Einar Gerhardsens plass 1: Olje- 
og energidepartementet og Nærings- 
og handelsdepartementet, Einar 
Gerhardsens plass 3 og Møllergata 

19: Helse- og omsorgsdepartementet 
og Arbeidsdepartementet. Møllerga-
ta 19: Inneholder også dessuten De-
partementenes servicesenter. 

22. juli, ca. kl. 15:30, detonerte en 
bombe i regjeringskvartalet. Til alt 
hell var det ferietid og arbeidsdagen 
var over. La oss tenke oss at bomben 
hadde vært noe større og alle som ar-
beider i Regjeringskvartalet hadde 
vært på jobb. Det ville gitt et resultat 
vi ikke tør tenke på. Er sikkerheten 
god nok når hele vår politiske elite 
arbeider i samme kvartal? Alle mo-
derne datahjelpemidler gjør jo at vi, i 
dag, ikke trenger å sitte på fanget til 

de vi jobber sammen med. Av sikker-
hetsgrunner burde vel departemen-
tene vært etablert i god avstand fra 
hverandre.

Jeg er kun en steingammel mann i 
gata som spør!

Jan Løndalen, Sunde

Er sikkerheten i regjeringskvartalet god nok?

ETTER BOMBEN: Slik så det ut i regjerings-
kvartalet like etter at bomben hadde sprunget 
sist fredag.

No som mange elevar
er ute i ferie, håpar eg

at skulane, med lærarar
og tilsette har auga opne
for dette.

’’
Ny

lig
 le

st
: ’’ Den hardeste straffen den ter-

rorsiktede kan få, er at demo-
kratiet vokser og at flere velger å 
engasjere seg i politiske partier.

Siv Jensen, Frp-leder

’’ Jeg tror faktisk 
ikke noen kunne 

håndtert denne krisen 
bedre.

Haakon Lie-biograf Hans Olav Lahlum 
om Jens Stoltenberg

’’ Pårørende og overlevende 
som ikke er medievante 

er sjokkert over omfanget av 
henvendelser fra mediene.

Statssekretær Raymond Johansen

Er det rett at all makt er samlet i omtrent det

samme kvartalet, når det gjelder sikkerheten?

Regjeringskvartalet midt i Oslos sentrum består

av Akersgata 40: Finansdepartementet,

Akersgata 20: Justis- og politidepartementet,

Akersgata 44: Kunnskapsdepartementet,

Akersgata 59: Samferdsels-, Kultur-, Landbruks-,

Fornyings-, Kommunal- og Barne- og

likestillingsdepartementet, Einar Gerhardsens

plass 1: Olje- og energidepartementet og

Nærings- og handelsdepartementet, Einar

Gerhardsens plass 3 og Møllergata 19: Helse- og

omsorgsdepartementet og

Arbeidsdepartementet. Møllergata 19: Inneholder

også dessuten Departementenes servicesenter.

22. juli, ca. kl. 15:30, detonerte en bombe i

regjeringskvartalet. Til alt hell var det ferietid og

arbeidsdagen var over. La oss tenke oss at

bomben hadde vært noe større og alle som

arbeider i Regjeringskvartalet hadde vært på

jobb. Det ville gitt et resultat vi ikke tør tenke på.

Er sikkerheten god nok når hele vår politiske elite

arbeider i samme kvartal? Alle moderne

datahjelpemidler gjør jo at vi, i dag, ikke trenger å

sitte på fanget til de vi jobber sammen med. Av

sikkerhetsgrunner burde vel departementene

vært etablert i god avstand fra hverandre.

Jeg er kun en steingammel mann i gata som

spør!

Jan Løndalen, Sunde

Bildetekst: ETTER BOMBEN: Slik så det ut i

regjeringskvartalet like etter at bomben hadde

sprunget sist fredag.
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 ✱ TERRORAKSJONENE · 4

Valglister med flere 
drepte og savnete 
Lokale valgstyrer må 
i samråd med pårørende 
og partier vurdere om de 
skal trykke nye valglister 
etter terrorangrepet på 
Utøya. I mange kommuner 
er listene allerede trykt. 

 ✱ TERRORAKSJONENE · 5

Tror ikke naboer 
kunne avslørt ham
Småbrukarlagets general-
sekretær Olaf Godli tror 
ingen bønder kunne for-
stått at naboen drev 
med terrorplanlegging. 

DISTRIKT · 8–9

Store forskjeller
Omstillingstiltak får tredje-
parten av Nord-Trøndelags 
midler til forebyggende og 
konfliktdempende rovvilttiltak. 
Hedmark har ikke brukt noe til 
omstilling de tre siste årene. 

Store forskjellller

Olje- og energiminister Ola Borten 
Moe skryter av statsministeren, roser 
sine ansatte og håper på en enda åpnere 

debatt etter terroraksjonene. – Påstan-
der som ikke har livets rett, blir avkledd 
i det åpne rom, sier nestlederen i Sp.
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TERRORAKSJONENE · 6 OG 7

Ber om mer åpenhet 
etter terroraksjon

 ✱ DISTRIKT 12–13

Sherpaer reparerer
stier i norske fj ell

 ✱ INTERNASJONALT · 16–17

Tviholder på     
støtte til landbruk

Hjelp fra Nepal. Dimitrij Medvedev 

KONTROLL
«Massemor-
deren brukte 
bondens 
og jegerens 
verktøy i sine 
ugjerninger. 
Vi trenger 
nye regler 
for å hin-
dre mis-
bruk.»

KOMMENTAR · 3

Kato Nykvist er konstituert politisk 
redaktør i Nationen.

Olje- og energiminister Ola Borten Moe skryter av

statsministeren, roser sine ansatte og håper på

en enda åpnere debatt etter terroraksjonene. -

Påstander som ikke har livets rett, blir avkledd i

det åpne rom, sier nestlederen i Sp.

terroraksjonene  6 og 7

© Nationen

Nyhetsklipp - Olje- og

energidepartementet ...
Dagens nytt Kilde: Retriever

Side 3 av 14



Meiner det framleis må ve ra rom for debatt i Noreg
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haldningar er det ikkje rom for i 
Noreg, seier Moe.

Vil halde på nærleiken
Sp-politikaren seier det er 
openbert at terroråtaket vil føre 
til endringar for sikkerheita til 
den øvste politiske leiinga i lan-
det, men han er fast bestemt på 
å ta vare på den korte avstanden 
mellom folket og politikarar i 
Noreg.

– Me må bruke åtaket som eit 
nullpunkt til refl eksjon og debatt 
om korleis me saman skal utvikle 
eit betre samfunn for alle, seier 
Moe.

Han er ikkje overraska over at 
åtaket kom frå ein person som 

frontar islamofobisk, fascistisk 
ideologi, men seier han sjølv fryk-
ta ein slags repetisjon av terrorå-
taket i USA 11. september 2001.

– Det ville vore vanskelegare 
for oss som samfunn å koma oss 
vidare, og kunne vore starten 
på ein negativ spiral. Men det 
overraskar meg ikkje at det fi nst 
forskrudde folk med ekstreme 
synspunkt, og at dei er i stand til 
å gjennomføre slike aksjonar. Eg 
er likevel sjokkert over råskapen, 
meininglausheita og forferda 
over at det var mogleg, seier Moe.

Må vera rom for debatt
Sp-politikaren seier det er for 
tidleg å trekkje konklusjonar 

om korleis terroråtaket vil på-
verke den islamkritiske debat-
ten. 

– Ein av lærepengane er at det 
må vera rom for alle diskusjo-
nar i det off entlege ordskiftet. 
Påstandar og diskusjonar som 
ikkje har livets rett vil hurtig bli 
avkledd og ufarleggjort, seier 
Moe.

Han seier det norske samfun-
net ikkje må marginalisere og teie 
i hel debattar framover.

– Breivik har laga eit oppkok av 
forkvakla idear, og har fått halde 
på i eit lukka miljø utan korrektiv 
og kritiske spørsmål. Breivik vil 
oppnå ein liten siger om rommet 
for debatt framover blir redusert, 
seier Moe.

Moe har tidlegare hatt uttalar 
i off entlege diskusjonar som har 
vekt stor merksemd. Mellom 
anna sa han i 2009 at Noreg ikkje 
har noko å lære av arabisk styre-
sett, og han har oppmoda folk om 
å «tenkje norsk». Moe seier han 
ikkje har strekt strikken for langt 
sjølv i debatten.

– Kvifor skulle eg det? Eg har 
ikkje uttala meg mot islam og 
muslimar. Uttala om arabiske 
styresett er ikkje knytt opp til 
islamske styresett, eller muslim-
ske land, seier Moe.

Han seier «tenk norsk»-om-
grepet ikkje er knytt til religion, 
kultur eller etnisitet.

– Det er eit sett av sams ver-
diar, som demokrati og folkesty-
re. Det er viktig at me har desse 
verdiane, og dei ser no til å koma 
styrka ut av terroraksjonen, seier 
Moe.

HILDE LYSENGEN HAVRO
hilde.havro@nationen.no

ra rom for debatt i Noreg
     viktig bidrag at systemet fungerer trass terroraksjonane.  FOTO: SCANPIX.

STRAFFA
«Han kan ikkje få ei 
straff  som står i høve 
til det han har gjort.»
OLA BORTEN MOE OM 
ANDERS BEHRING BREIVIK

- Du får eit inntrykk når du ser bileta og les kva

som har skjedd. Verkelegheita er mykje verre,

seier Ola Borten Moe.

Olje og energiminister Ola Borten Moe var

sammen med familien på flyplassen i Helsinki da

meldinga en om terroråtaket mot regjeringsbygget

kommer.

- Det var eit sjokk. Då hadde me endå ikkje høyrt

om Utøya, seier Moe.

Familien vart sendt heim til Trøndelag medan

ministeren reiste til Oslo. Saman med andre i

departementet brukte han kvelden på å få

oversyn over dei tilsette. Mellom 15 og 20

tilsette var på jobb fredag ettermiddag. Moe har

prata med dei tilsette som var der då det small.

Tysdag var Moe ved det gamle kontoret sitt sjølv

for å sjå på øydeleggjingane.

- Alt er fullstendig rasert. Det kunne gått veldig

mykje verre, seier Moe.

Gjer ros til dei tilsette

Alt laurdag var Olje- og energidepartementet på

plass i mellombelse lokale hjå Norsk vassdrags-

og energivesen på Majorstua i Oslo. Måndag

morgon klokka ni var Olje- og

energidepartementet fullt operativt.

- Midt i galskapen er dette vårt vesle bidrag og

melding til Noreg og verda om at me kan

bombast sønder og saman, men måndag morgon

fungerer systemet, seier Moe.

Den øvste sjefen for departementet rosar dei

tilsette for arbeidet dei har lagt ned etter terror

åtaket.

- Folk har jobba med kvarandre, og løyst alle

moglege praktiske ting. Eg er stolt av å kunne

vera minister for eit departement som klarar det,

seier Moe.

Han seier det har gått bra å vera på jobb desse dagane.

- Det er nesten verst når ein ikkje arbeider, men blir

sitjande å sjå på nyheitene og tenkje over det som har

skjedd, seier Moe.

Noko av det som har varma statsråden er å sjå korleis

fellesskapet har reagert på terroråtaket.

- Det har vore utruleg fint å vera del av den norske

fellesskapen, som så sterkt og tydeleg har markert

samhald og styrke gjennom helga. Dette har betydd

mykje for meg personleg, seier Moe.

Skryt av Jens

Moe seier han er stolt av å vera med i ei regjering som

er leidd av Stoltenberg.

- Innsatsen til Stoltenberg og kong Harald har vore

uvurderleg. Leiinga har vore fjellstø og trygg, og svært
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samlande for nasjonen, seier Moe.

Han meiner det ikkje er openbert at det skulle bli

slik. Utanlandsk media har undra seg over at

nordmenn framstår som så lite hemngjerrige.

- Me skal ikkje hemne, men stille den eller dei

som er ansvarlege til ansvar. Han kan ikkje få ei

straff som står i høve til det han har gjort. Den

beste straffa me kan gje han, er å demonstrere i

praksis at denne type galskap og haldningar er

det ikkje rom for i Noreg, seier Moe.

Vil halde på nærleiken

Sp-politikaren seier det er openbert at

terroråtaket vil føre til endringar for sikkerheita til

den øvste politiske leiinga i landet, men han er

fast bestemt på å ta vare på den korte avstanden

mellom folket og politikarar i Noreg.

- Me må bruke åtaket som eit nullpunkt til

refleksjon og debatt om korleis me saman skal

utvikle eit betre samfunn for alle, seier Moe.

Han er ikkje overraska over at åtaket kom frå ein

person som frontar islamofobisk, fascistisk

ideologi, men seier han sjølv frykta ein slags

repetisjon av terroråtaket i USA 11. september

2001.

- Det ville vore vanskelegare for oss som

samfunn å koma oss vidare, og kunne vore

starten på ein negativ spiral. Men det overraskar

meg ikkje at det finst forskrudde folk med

ekstreme synspunkt, og at dei er i stand til å

gjennomføre slike aksjonar. Eg er likevel sjokkert

over råskapen, meininglausheita og forferda over

at det var mogleg, seier Moe.

Må vera rom for debatt

Sp-politikaren seier det er for tidleg å trekkje

konklusjonar om korleis terroråtaket vil påverke

den islamkritiske debatten.

- Ein av lærepengane er at det må vera rom for

alle diskusjonar i det offentlege ordskiftet.

Påstandar og diskusjonar som ikkje har livets rett

vil hurtig bli avkledd og ufarleggjort, seier Moe.

Han seier det norske samfunnet ikkje må marginalisere

og teie i hel debattar framover.

- Breivik har laga eit oppkok av forkvakla idear, og har

fått halde på i eit lukka miljø utan korrektiv og kritiske

spørsmål. Breivik vil oppnå ein liten siger om rommet for

debatt framover blir redusert, seier Moe.

Moe har tidlegare hatt uttalar i offentlege diskusjonar

som har vekt stor merksemd. Mellom anna sa han i

2009 at Noreg ikkje har noko å lære av arabisk

styresett, og han har oppmoda folk om å «tenkje norsk».

Moe seier han ikkje har strekt strikken for langt sjølv i

debatten.

- Kvifor skulle eg det? Eg har ikkje uttala meg mot islam

og muslimar. Uttala om arabiske styresett er ikkje knytt

opp til islamske styresett, eller muslimske land, seier

Moe.

Han seier «tenk norsk»-omgrepet ikkje er knytt til

religion, kultur eller etnisitet.

- Det er eit sett av sams verdiar, som demokrati og

folkestyre. Det er viktig at me har desse verdiane, og dei

ser no til å koma styrka ut av terroraksjonen, seier Moe.

hilde lysengen havro

hilde.havro@nationen.no

vil gjerne jobbe

«Det er nesten verst når ein ikkje arbeider, men blir

sitjande å sjå på nyheitene og tenkje.»

Ola borten moe

Let seg ikkje knekke: Kontora til olje- og energiminister

Ola Borten Moe er totalt øydelagde. For Moe er det eit

lite, men viktig bidrag at systemet fungerer trass

terroraksjonane. foto: scanpix.

straffa

«Han kan ikkje få ei straff som står i høve til det han har

gjort.»

ola borten moe om anders behring breivik

© Nationen
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Her er krateret
Dagbladet. Publisert på nett 27.07.2011 21:22. Profil: OED (alle kilder), Olje og energidepartementet.

Bombebilen parkert rett utenfor Høyblokkas

inngang. Harald S. Klungtveit Jørgen Brynhildsvoll

(Dagbladet.no): Varebilen som var rigget med

eksplosiver sto parkert rett utenfor inngangen til

Høyblokka i regjeringskvartalet.

Det bekrefter politiet overfor Dagbladet.

Både Statsministerens kontor og Justis- og

politidepartementet holder hus i blokka.

Anders Behring Breivik klarte altså å parkere

bombebilen rett utenfor inngangen som Jens

Stoltenberg bruker på jobb.

Bilen gikk i lufta fredag 15.22, og totalskadde

bygningene rundt Einar Gerhardsens plass.

Inngangspartiet til Høyblokka er blåst helt vekk.

Åpent ned til parkeringshus

På videoen som den forbipasserende tilskueren

Johan Christian Tandberg filmet med mobilen sin,

ser man et stort hull i bakken. Kabler og

ledninger kommer til syne under den sprengte

overflaten.

Krateret er åpent ned til regjeringskvartalets

parkeringshus, forteller politiet til Dagbladet.

Politiet har gjort undersøkelser nede i

parkeringsområdet.

Løp inn for å filme

Oslomannen Johan Christian Tandberg har fått

mye oppmerksomhet etter at han løp inn i R4 -

hjørnebygget ved Einar Gerhardsens plass som

huser Olje- og energidepartementet og Nærings-

og handelsdepartementet.

- Hvorfor løp du inn? - For å se om det var

skadede mennesker der inne, sier Tandberg til

Dagbladet. - Hva med ønsket om å filme? - Ja, jeg

ville også dokumentere. Jeg tenkte at dette ville

interessere folk å se i ettertid.

Oppdaget krateret i ettertid
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Mens han holdt på å filme, skjønte ikke Tandberg

at hullet foran inngangen til Høyblokka var

bombas krater.

- På det tidspunktet trodde jeg det var snakk om

flere bomber. Men da jeg så videoen i ettertid,

skjønte jeg at her må det ha vært en kraftig

bombe. - Hvordan så det ut? - Det var et svært

hull. Jeg kikket ikke ned.

Videoen viser Tandberg som løper rundt i de

kaotiske korridorene til R4-bygget. Gjentatte

ganger forteller han at han er redningsmann.

- Hvorfor løy du om det? - Fordi jeg ikke gadd å

diskutere med folk som ville ha meg ut.

Angrer ikke

I ettertid angrer ikke Johan Christian Tandberg på

stuntet.

- Jeg har jo spurt familie og venner om det var

total idioti, om det var å leke cowboy. Men de har

sagt at det var riktig valg, sier Tandberg.

- Det er nok ikke så mange andre som hadde tålt det,

rent psykisk, legger han til.

Her er tidslinja over terrorangrepene mot Oslo og Utøya

den 22. juli:

HER STO BILEN PARKERT: Anders Behring Breivik klarte

å parkere varebilen med eksplosiver helt inntil inngangen

til Høyblokka i regjeringskvartalet. Video: Scanpix, Foto:

Google Street View, Scanpix LØP INN I BYGNINGEN:

Johan Christian Tandberg. Video: Scanpix SIKRER

OMRÅDET: Politiet jobber fortsatt med å granske og

sikre området rundt Regjeringskvartalet. Foto: Lars

Eivind Bones

© Dagbladet

Se webartikkelen på

http://ret.nu/Gd9isWD9
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Bombebilen sto parkert i Oslo i to dager
TV2. Publisert på nett 27.07.2011 20:35. Profil: OED (alle kilder), Olje og energidepartementet.

Bilen som eksploderte i Regjeringskvartalet skal

ha stått to døgn i Oslo-området fullastet med

sprengstoff før anslaget, ifølge Teknisk Ukeblad.

Bilen, som var full av sprengstoff, ble kjørt fra

Rena til Oslo ved 22-tiden onsdag 20. juli, skriver

Teknisk Ukeblad. Dagen etter ble bilen Anders

Behring Breivik kjørte til Tyrifjorden i, en Fiat

Dublo, angivelig kjørt inn i Oslo sentrum.

Ukebladets nettutgave skriver at det er

sannsynlig at bombebilen har stått parkert på

Oslos vestkant eller noe lenger sør for byen.

Begge bilene skal ha passert samme bomstasjon

på Skøyen i forkant av terroranslaget.

Det er ikke kjent om begge bilene ble parkert på

samme sted over natten, eller hvor Breivik

oppholdt seg natten før terroranslaget.

JOBBET I DEPARTEMENTER: Deler av av R4

bygget og høyesterettsbygget (i bakgrunnen) etter

at bomben sprenget i regjeringskvartalet. Faren

og halvbroren til den siktede drapsmannen jobbet

tidligere blant annet i olje- og

energidepartementet og handels- og

næringsdepartementet. Foto: Roald,

Berit/Scanpix

© TV2

Se webartikkelen på

http://ret.nu/knDtGmJ
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Billigere strøm i vente
NRK 1 - Dagsrevyen 1. Sendt på radio/tv 27.07.2011 19:00. Profil: OED (alle kilder), Olje og energidepartementet.

Folk kan få billigere strøm til vinteren. En søkkvåt

sommer gjør at vannmagasinene fylles. Hos

Tafjord Kraftproduksjon følger de nye med på

utviklingen i vannmagasinene. I fjor på samme tid

var fyllingsgraden 59. I år er den på 72 prosent. I

Midt-Norge ligger man på 93 prosent

magasinfylling.

Kraftmegler Martin Julius Emblem bekrefter at

det kan være gode nyheter for strømkundene. -

Det hjelper godt på magasinene er blitt fylt opp

såpass. Vi forventer lavere priser i vinter enn vi hadde i

fjor vinter, sier han.

Kilde: © SisteNytt

Se/hør nyheten på

http://ret.nu/NTjzZrsB
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Fulle kraftmagasin
Sunnmørsposten. Publisert på nett 27.07.2011 21:36. Profil: Tema (alle kilder), NVE.

På knappe fire vår- og sommermåneder er

situasjonen snudd fra nesten krise til bare

velstand med så godt som fulle kraftmagasin.

Petter Sandvik Mobil: 99271144 Ved utgangen

av uke 29 var fyllingsgraden for hele landet på

hele 75,2 prosent.

I løpet av en uke økte fyllingsgraden med tre

prosent, mot en økning på 1,7 prosent uken før.

Tre områder

Norges vassdrags- og energidirektorat (NVE)

opererer i utgangspunktet med tre områder i sin

statistikk. Høyest magasinfylling ved utgangen av

uke 29 hadde Sørøst-Norge (område 1) med 78,4

prosent. Dette området fikk en økning på hele

4,2 prosent bare på en uke.

Må importere kraft

Vest-Norge (område 2) hadde lavest

magasinfylling med 67,3 prosent, mens Midt- og

Nord-Norge (område 3) hadde en fyllingsgrad på

77,5 prosent.

84,6 prosent fyllingsgrad. Statistikken til NVE blir

videre brutt ned i mindre geografiske områder.

Elspotområde tre, som omfatter Møre og

Romsdal og de to trøndelagsfylkene, hadde ved

utgangen av siste uke en magasinfylling på hele

84,6 prosent - pluss 1,5 prosent på en uke.

Dette er nest høyest av de fem elspotområdene.

Vesentlig forbedring.

Dette er en vesentlig forbedring siden uke 13,

helt i begynnelsen av april, da kraftmagasinene

var nesten tomme og statistikken kunne fortelle

om en fyllingsgrad på bare 11,6 prosent i

elspotområde tre.

Se mer: Vannmagasin fylles opp

Da ringe også varselbjellene til kraftbransjen.

Siden har regnet fosset ned i store mengder, og

gjort sitt til at situasjonen i løpet av noen få

måneder er snudd på hodet - og heldigvis til det

bedre.
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I praksis fulle.

Svein Rødal, beredskapsansvarlig for

kraftforsyningen i Møre og Romsdal, sier at i

praksis er kraftmagasinene nå fulle. For Møre og

Romsdal og de to trøndelagsfylkene har man ikke

hatt en bedre situasjon på 10 år.

- Akkurat nå er det ikke mulig å se noen mørke

skyer på krafthimmelen, sier en tilfreds Svein

Rødal.

Konkurransetilsynets kraftprisoversikt

Tidlig snøsmelting. Han forklarer at det som

reddet situasjonen i vår da det var kritisk på

grunn av nesten tomme kraftmagasin, var at

snøsmeltingen begynte tre-fire uker før det som

er vanlig.

- Og siden har vi fått svært mye nedbør, og dette

har vært avgjørende for at kraftmagasinene nå er

så godt som fulle, sier han.

Men selv om det for øyeblikket er bare velstand,

seier Svein Rødal at det likevel er umulig å si

med sikkerhet hvordan situasjonen blir til våren.

Fallende kraftpriser

I løpet av uke 29 falt kraftprisene i de norske

elspotområdene med mellom 13 og 16 prosent.

Prisnedgangen har sammenheng med lav etterspørsel

etter kraft. Ferieavvikling og mildt vær har ført til lavere

forbruk i hele Norden, skriver NVE i sin ukentlige analyse

av kraftsituasjonen.

Prisen på elektrisk kraft har vært spesielt lave på natt og

helg - som er tidspunkt da forbruket er lavt.

kraftforsyningen. Mens kraftforsyningen sist vinter og vår

var vanskelig på grunn av faretruende lite vann i

kraftmagasinene, er det all grunn til å anta at

kraftforsyningen blir langt mindre problematisk til

vinteren.

© Sunnmørsposten

Se webartikkelen på

http://ret.nu/hnSblfZ
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Energipolitikken er mislykket
Nationen. Publisert på trykk 28.07.2011. Profil: Prioriterte kilder - Tema, Strømpris. Side: 27.

NATIONEN · TORSDAG 28. JULI 201128

NATIONEN · XXXDAG 00 XXXXXXXXX 200X 2

Våre abonnenter synes Nationen  
er blitt en bedre avis det siste året!*
Nationen ønsker å ta opp viktige saker som har be-
tydning for leserne våre. Vi jobber for at du hver dag 
skal få en avis i postkassa som angår deg!

Det siste året har vi rendyrket Nationen som dis-
triktenes næringsavis, med næringsliv, landbruk, 
samferdsel, distriktspolitikk og EU som våre priori-

terte områder. Vi har også «pusset opp» Nationens 
visuelle uttrykk for å gjøre avisen og innholdet let-
tere tilgjengelig.

Det er hyggelig at leserne våre setter pris på end-
ringene. Vi lover å fortsette innsatsen for å gjøre 
Nationen til en enda bedre avis!  

*Kilde: Leserundersøkelse blant Nationens abonnenter utført av TNS Gallup 2010. 

Kjenner du noen som kan ha glede av å lese Nationen?
Ring 21 31 44 41 eller send en e-post til  
abonnement@nationen.no, så gir vi bort avisen gratis i 3 uker.

Gi bort Nationen gratis i 3 uker!

uker.

??

ker
Distriktenes næringsavis

strømforsyningen

Etter to vintre med uvanlig høye strømpriser er

mange misfornøyde med den rødgrønne

regjeringens energipolitikk. Det gjelder særlig i

Midt-Norge, der det er stort kraftunderskudd.

Dette er en følge av at politikerne har sagt ja til

flere kraftkrevende industriprosjekt der, men nei

til alle kraftprosjekt som ville monnet.

Politikere på venstrefløyen hevder at

kraftproduksjon for eksport i sommerhalvåret har

ført til dårlig magasinfylling før vinteren. De vil

legge restriksjon på tappingen fra magasiner i

sommerhalvåret, selv om kraftselskap da må

slippe vann utenom kraftverk, hvis det kommer

mye høstregn. Det kan også bli flomskader

nedover i et vassdrag, hvis det kommer kraftig

regn etter at magasin(er) oppe i vassdraget er fylt

opp. Med mye nedbør og god magasinfylling så

langt, blir det neppe behov for noen

tapperestriksjon dette året.

Politikere på høyrefløyen hevder at moderate

antall små vannkraftverk og vindturbiner monner

lite, så kraftproduksjonen blir for liten. Det er noe

riktig i begge disse påstandene, så begge bør tas

på alvor: Restriksjoner på tapping fra magasiner

vil nok kreve minst ett år til innsamling av stort

tallmateriale, kompliserte beregninger og videre

saksbehandling, så forberedelse av restriksjoner

neste sommer må settes i gang nå.

Kraftutbygging som monner vil kreve noen år til

planlegging, saksbehandling og anleggsarbeid,

uansett om det blir vannkraft, vindkraft eller

gasskraft. Dette er vel årsaken til at det nå må

bygges diger ny kraftledning gjennom fjord- og

fjellheimen nordover fra Fardal ved Sognefjorden,

i stedet for nye kraftverk som vil monne i Midt-

Norge. Med denne ledningen blir det mulig å

overføre mye kraft fra Vestlandet til Midt-Norge i

stedet for til Østlandet. Da må Østlandet skaffes

«ny» kraft med import sørfra eller østfra, i tillegg til stor

import østfra til Midt-Norge.

Elektrisk kraft er en svært spesiell vare. Dels fordi den

må produseres samtidig med at den forbrukes. Dels

fordi det som nevnt tar lang til å øke

produksjonskapasiteten så det monner. Mest fordi også

moderne samfunn bryter sammen, hvis kraftforsyningen

bryter sammen.

Med disse egenskapene er det for optimistisk å tro at et

angivelig fritt kraftmarked vil regulere seg selv slik at det

blir passe stor kraftproduksjon. Det er temmelig naivt å

tro at kraftmarkedet vil fungere bra med harde

restriksjoner på bygging av ny produksjonskapasitet;

men likevel utdeling av konsesjoner for kraftkrevende

prosjekter som byggingen av metanolverket på

Tjeldbergodden, utvidelsen av aluminiumsverket på

Sunndalsøra, og byggingen av gassbehandlingsanlegget
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ved Nyhamna.

Skiftende regjeringer helt siden Gro Harlem

Brundtlands statsministertid må dele ansvaret for

lite seriøs energipolitikk, særlig i Midt-Norge: Den

største tabben var nok at rørledningen for

naturgassen fra Heidrun-feltet ble lagt sørover til

metanolverk på Tjeldbergodden, i stedet for

østover til gasskraftverk ved Nidelva, med

leveranse av mye fjernvarme til Trondheim. Det er

klart urimelig at vanlige forbrukere må betale så

høy strømpris at det fungerer som rasjonering, i

en landsdel med mye uutnyttet vannkraft, mye

vind, og mye naturgass!

Jo Heringstad

Ås

URIMELIG

«Det er klart urimelig at vanlige forbrukere må betale så

høy strømpris at det fungerer som rasjonering.»

© Nationen
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Sats olje, sats fornybart, sats på nordnorsk ungdom!
Framtid i Nord. Publisert på trykk 28.07.2011. Profil: OED (alle kilder), Olje og energiministeren.

Av Sandra Borch, 2. kandidat Troms Senterparti

Oljen og petroleumsnæringen er enda fremtiden

uansett hvor SV hyler om at vi må skru igjen

oljekranene for å redde verden fra en miljøkrise.

Jeg synes det er synd at oljenæringen blir

«rakket» ned på i så stor grad. Næringen som har

skapt Norge til en velferdstat, og som

forhåpentligvis vil fortsette å sørge for at vi er et

av verdens beste land å bo i.

Jeg må få poengtert at jeg absolutt ikke er mot

en satsing på fornybar enerig, og at jeg ikke er

mot å få kuttet de alvorlige klimagassutslippene,

tvert imot er jeg en ivrig forkjemper for å få det

til. Dette er alvorlige problemer som Norge må ta

tak i. Men dessverre er ikke det å stenge for

oljekranene det som er løsningen på det. Verden

trenger energi for å få bukt med

fattigdomsproblemene, og energien må da

skaffes mest mulig effektivt og miljøvennlig. Og

da har Norge både ressursene og kompetansen

som skal til for å bidra til at dette skjer, og det

skal gjøres på en mest mulig miljøvennlig måte.

Vi har i dag verdens mest miljøvennlige måte å

utvinne olje på, men vi kan enda forbedre oss

her. Elektrifisering av sokkel og boring fra land

må derfor videreutvikles, får vi til dette kan vi

utvikle norsk petroleumsnæring til å bli enda mer

miljøvennlig.

Petroleumsvirksomheten er Norges største

næring målt i verdiskaping, statlige inntekter og

eksportverdi. Næringen bidrar i dag med om lag

en femtedel av total verdiskaping og en fjerdedel

av statens inntekter. I 2011 er statens netto

inntekter fra petroleumsnæringen budsjettert til

311 milliarder kroner. Halvparten av Norges totale

eksportverdi er olje og gass. Samtidig gir

petroleumsnæringen store ringvirkninger over hele

landet. <\n>Petroleumsnæringen sysselsetter i dag om

lag 43 000 personer, men over 200 000 arbeidsplasser

kan direkte eller indirekte knyttes til etterspørselen fra

aktivitetene på sokkelen. Næringen er, og forblir enda

viktig for Norge i mange år fremover.

Petroleumsnæringen flyttes stadig lengre nordover, og

olje og energiministeren har allerede varslet at satsingen

mot nord vil være viktig. Og da ikke bare for næringen,

men også for den nord-norske befolkningen. Vi må derfor

nå i større grad legge til rette for petroleumsrettet

utdanning på de ulike videregående skolene og

universitetene i nord. Vi må utdanne nord-norsk ungdom,

og bidra til at de har en arbeidsplass i sin landsdel å

falle tilbake på etter endt utdanning. Flytting av

petroleumsnæringen nordover vil være en enorm

mulighet for det. Men da må vi være forberedt,

utdanning i forhold til miljø, petroleum og fiskeri må

derfor ses i en sammenheng og i større grad flyttes

nordover i takt med petroleumsnæringen.

Petroleumsnæringen er derfor ikke en forurensende

solnedgangsnæring som bør legges ned så raskt som

mulig slik enkelte hevder. Petroleumsnæringen er tvert i

mot en næring som skal forberede oss på et liv i en

fornybar verden, og norsk petroleumsnæring skal gå i

front foreberde å lære verden og utvinne olje og gass på

en mer miljøvennlig måte.

© Framtid i Nord
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